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El cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va reafirmar ahir al presi-
dent de la Comissió Europea, 
José Manuel Durão Barroso, la 
voluntat d’assolir un acord d’as-
sociació amb la Unió Europea. 
D’aquesta manera, tal com van 
informar ahir des del Govern, 
Bartumeu va situar aquesta vo-
luntat de reforçar els lligams 
amb la UE en el Tractat de Lis-
boa, que assenyala que la UE 
tindrà en compte la situació par-
ticular dels països de petites di-
mensions, amb els quals manté 
relacions específiques de proxi-
mitat. Així doncs, Bartumeu va 
reiterar que després de l’acord 
signat amb la Comunitat Econò-
mica Europea el 1990 i “la llarga 
i positiva experiència” que s’ha 
viscut al llarg d’aquests anys, 
es referma la voluntat “d’anar 
més enllà en un procés gradual 
d’associació”. Durant la reunió, 
Barroso va proposar, a aquest 
efecte i amb la intenció de trobar 
la millor via per a aquest encaix 
d’Andorra a la UE, la creació de 

comissions tècniques, la prime-
ra de les quals es reunirà per 
primera vegada el mes de se-
tembre.

Bartumeu va reiterar a Bar-
roso que Andorra es va inserint 
en el marc establert en l’article 8 
del Tractat de Lisboa perquè “no 

pot assumir una reciprocitat ab-
soluta”, ja que el país no disposa 
dels elements necessaris “per 
assumir la totalitat de la norma-
tiva comunitària”.

Tal com van informar des del 
Govern, en la reunió també es 
va fer referència a la negociació 

d’un acord monetari per a l’en-
cunyament de l’euro per part 
d’Andorra. Així mateix, el presi-
dent de la Comissió Europea va 
voler recordar que la negociació, 
que es va iniciar a petició d’An-
dorra, s’està perllongant des del 
2004, i va demanar a Bartumeu 

que s’avanci en la introducció 
en la legislació andorrana de 
diverses directives comunitàries 
de l’àmbit financer. Bartumeu 
va insistir, segons el comunicat 
emès pel Govern, que Andor-
ra necessita “suport tècnic i un 
llarg temps transitori per adap-
tar la seva legislació”, tot i que 
va afegir que els principis de 
la declaració 3 de l’article 8 del 
Tractat de Lisboa haurien de 
guiar la negociació de l’acord 
monetari. Sobre aquesta qüestió 
també hi ha prevista una nova 
reunió tècnica. 

Bartumeu trasllada a Durão Barroso la 
voluntat d’acord d’associació amb la UE

l’acostament a europa
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El president de la Comissió Europea ofereix comissions tècniques per escollir la millor via
sfgA

Bartumeu es va desplaçar ahir fins a Brussel·les per reunir-se amb Barroso.

La primera de les 
reunions tècniques 

tindrà lloc el mes de 
setembre

Barroso demana la 
introducció de directives 
comunitàries de l’àmbit 

financer

. 

La Comissió Nacional per a la 
Igualtat es va reunir ahir per se-
gona vegada en una reunió que 
va comptar amb la presència de 
representants dels grups parla-
mentaris: una representant del 
grup parlamentari socialdemò-
crata, Mariona González i un re-
presentant del grup parlamen-
tari d’Andorra pel Canvi, Òscar 
Encuentra, ja que el grup refor-
mista ha declinat la seva parti-

cipació a la taula. La trobada va 
servir per fixar les línies de tre-
ball a dur a terme durant el mes 
d’agost per tal de coordinar les 
propostes del procés participa-
tiu realitzat pel Centre de Recer-
ca Sociològica (CRES) i el treball 
que ha de realitzar la Comissió. 
En aquest sentit, en les properes 
setmanes el CRES procedirà a la 
redacció del Pla d’actuació na-
cional per a la igualtat (PANI). 
La Comissió Nacional per a la 
Igualtat (CNPI) s’ha fixat el mes 

de setembre com a data per defi-
nir les línies d’actuació priorità-
ries a desenvolupar.

El CRES treballa en la recolli-
da de les propostes per minimit-
zar les desigualtats formulades 
per 5 grups de treball que han 
comptat amb la participació de 
50 associacions i de 20 perso-
nes que han volgut participar 
en el procés a títol individual. 
Durant la segona quinzena de 
setembre, un cop aprovades les 
línies d’actuació prioritàries, és 

previst que hi hagi un seguit 
de reunions amb els diferents 
grups de treball implicats en el 
procés participatiu perquè n’es-
tiguin informats de primera mà. 

La reunió també va servir per 
analitzar el logotip de la igual-
tat i els resultats es coneixeran 
la segona quinzena del mes de 
setembre. 

El PANI avança amb les 
propostes de 50 associacions

igualtat
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tAti mAsià

la comissió es va reunir ahir per segona vegada.


